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Němčice nad Hanou začínají boj s odpady 

V současné době se v České 

republice skládkuje 46 % odpadů 

(hůře jsou na tom v Evropě jen 

balkánské státy). Tendence je ale 

jasná: skládkování postupně 

omezovat, až téměř vypustit.    

Velký bič nachystala Evropská unie, 

která svými odpadovými 

směrnicemi stanovila jasné a přísné 

cíle: Do roku 2035 navýšit recyklaci 

komunálních odpadů na 65 % a snížit 

skládkování komunálních odpadů na 

10 %.  

Druhý tlak způsobuje česká 

legislativa. 1. ledna začal platit nový 

odpadový zákon, který městům i 

obcím radikálně navyšuje poplatek za 

ukládání směsného komunálního odpadu (SKO) a velkoobjemového odpadu (VO). V současné 

době platí města a obce 500 Kč za každou tunu SKO a VO. Při nesplnění skládkovacích limitů 

se poplatek navyšuje na 800 Kč za každou tunu navíc. V průběhu následujících let se tato částka 

může vyšplhat až na 1 850 Kč.  

Odpady v Němčicích 

Každý občan v našem městě minulý rok 

vyprodukoval v průměru 248 kg SKO 

a VO. Pokud se letos množství výrazně 

nezmění, přesáhneme zákonné limity 

a nevyhneme se tak zvýšenému 

poplatku za překročení stanoveného 

množství.  

V dalších letech to nebude lepší – limity 

se snižují a poplatky zvyšují. Pokud se 

množství vyprodukovaného SKO a VO nesníží, budeme platit stále více. Za pouhé tři roky limit 

klesne na 170 kg/občan/rok a každá tuna navíc nás vyjde na 1 250 Kč. 

Toto drastické zdražování se pak může promítnout i do poplatků za odpady u samotných 

občanů. Proto je v zájmu každého z nás uchopit do rukou tu jedinou zbraň, kterou máme – snížit 

objem SKO a VO v našem městě. Toho docílíme i tím, že budeme vytvářet méně odpadu 

a začneme pořádně třídit.  
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Míra třídění v našem městě dosahuje 40 %, podle 

nového zákona o odpadech ale musíme v roce 

2025 vytřídit 60 % odpadů. Je proto před námi 

ještě dlouhá cesta, na které se musí podílet každý 

z nás.  

Evidence odpadu 

Abychom získali kontrolu nad našim odpadovým 

hospodářstvím, rozhodli jsme se zavést evidenci 

odpadů v našem městě. Proto jako první krok 

v říjnu a listopadu označíme etiketami s QR 

kódy veškeré nádoby na SKO a nádoby na tříděný 

odpad ve sběrných hnízdech. 

Při výsypu odpadu načte pracovník svozové společnosti QR kód do evidenčního systému, kde 

se následně propíší informace o domácnosti, druhu odpadu a jeho množství.  

Evidence odpadu také slouží k inventarizaci svážených nádob. Díky tomu budeme svozové 

společnosti platit za reálný počet vysypaných nádob.  

Po zavedení evidence SKO se pustíme do dalšího kroku, a to evidence bioodpadu, plastu 

a papíru, jejichž třídění projde změnou – občané už nebudou muset s těmito odpady docházet 

do sběrných míst, ale mohou třídit v pohodlí domova díky novému systému sběru od domu.  

Kromě zvýšení komfortu také dojde ke zlevnění poplatku za odpad – pro ty občany, kteří se 

zapojí do nového odpadového systému. 

Do konce roku 2021 proběhnou potřebné přípravy a nový systém začne platit od 1. ledna 2022.  

Chcete získat v roce 2022 slevu na každého člena rodiny? 

Přihlaste se do systému do 31. 12. 2021. Po tomto datu (tj. 1. 1. 2022) sleva bude uplatněna až 

v následujícím roce 2023. 

Třídění bioodpadu 

Podle statistik kuchyňský a zelený odpad 

tvoří až 35 % obsahu běžné české 

popelnice na SKO! Přitom bioodpad je 

odpad velmi dobře využitelný a na skládku 

v žádném případě nepatří. 

Svoz bioodpadu: 

= Duben - listopad (1× za 14 dní) 

= Prosince - březen (1× za měsíc) 
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Třídění bioodpadu v rodinných domech 

Domácnosti v rodinných domech, které se zapojí do systému, od města zdarma mohou získat 

120 l nádobu s QR kódem, do níž mohou tento odpad třídit a den před svozem ji pouze postaví 

před svůj dům.  

Třídění bioodpadu v bytových domech 

Současně také přistavíme 240 l nádoby ke každému bytovému domu, aby se mohli zapojit 

i občané žijící v bytě.  

Třídění plastu a papíru 

V nádobách na SKO často končí plast i papír, proto jsme se také rozhodli podpořit třídění těchto 

odpadů v rodinných i bytových domech.  

Svoz papíru a plastů: 

= 1× měsíčně. 

 

Třídění plastu a papíru v rodinných domech 

Domácnosti z rodinných domů mohou třídit do modrých a žlutých pytlů, nebo si mohou zažádat 

na městském úřadě o modrou 120 l nádobu na papír a žlutou 240 l nádobu na plast.  

Co s naplněnou nádobou nebo pytlem? 

Po naplnění modrého pytle na papír jej svažte, označte QR kódem a den před svozem, 

případně v den svozu brzy ráno jej postavte před svůj dům. 

Po naplnění modré nádoby na papír (která bude stále označena QR kódem) ji přistavte den 

před svozem, případně v den svozu brzy ráno před svůj dům. 

Po naplnění žlutých pytlů na plast jej svažte, označte QR kódem a den před svozem, případně 

v den svozu brzy ráno jej postavte před svůj dům. 

Po naplnění žluté nádoby na plast (která bude stále označena QR kódem) ji přistavte den před 

svozem, případně v den svozu brzy ráno před svůj dům. 

 

Třídění plastu a papíru v bytových domech 

Domácnosti žijící v bytových domech, které se zapojí do nového systému, zdarma získají žluté 

pytle na plast i modré pytle na papír, do nichž budou doma třídit.  

Co s naplněným pytlem? 

Po jejich naplnění je pak označte QR kódem a den před svozem, případně v den svozu brzy 

ráno je odneste před své bytové domy. QR kódy získáte na městském úřadě. 
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Distribuce nádob, pytlů a QR kódů 

Registrace do systému společně s distribucí nádob, pytlů i QR kódů proběhne v průběhu 

listopadu 2021 na městském úřadě, o konkrétních termínech vás včas budeme informovat 

v letáku, který vám přijde do schránky a najdete ho i na webových stránkách města. V případě 

dotazů volejte paní Ing. Evě Nezdařilové, DiS., na 702 248 862 nebo na 582 302 325 v pracovní 

době úřadu. 

Děkujeme občanům za spolupráci a těšíme se na společné budování města s minimem 

odpadu. 

 


